
 

Αθήνα, 6 Δεκεμβρίου 2024 
ΕΡΩΤΗΣΗ 

 
Προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης 

 
ΘΕΜΑ: Πρώην δικαιούχοι ΕΚΑΣ χάνουν την απαλλαγή τους από τη 
συμμετοχή στη φαρμακευτική δαπάνη 
 
Όπως είναι γνωστό, για τους εκατοντάδες χιλιάδες συνταξιούχους που 

στερούνταν σταδιακά την παροχή του ΕΚΑΣ εφαρμοζόταν σαν αντισταθμιστικό 

μέτρο η πλήρης απαλλαγή τους από τη συμμετοχή στη φαρμακευτική δαπάνη. 

Μέτρο που, μετά την οριστική κατάργηση του ΕΚΑΣ την 31 Δεκεμβρίου 2019, 

μονιμοποιήθηκε με τον νόμο 5045/2023.  

Σύμφωνα, ωστόσο, με καταγγελία του Ενιαίου Δικτύου Συνταξιούχων που 

τεκμηριώνεται από τα σχετικά έγγραφα της άυλης συνταγογράφησης, για 

τουλάχιστον μια 92χρονη πρώην δικαιούχο ΕΚΑΣ, η ευνοϊκή διάταξη δεν 

εφαρμόζεται1.  

Καθώς το σύστημα είναι ψηφιακό και αυτοματοποιημένο, αναρωτιέται κανείς 

για πόσους ακόμα έχει συμβεί η συγκεκριμένη παραβίαση του νόμου, ενώ 

                                                 
1 https://endisy.gr/%cf%80%cf%81%cf%8e%ce%b7%ce%bd-

%ce%b4%ce%b9%ce%ba%ce%b1%ce%b9%ce%bf%cf%8d%cf%87%ce%bf%ce%b9-

%ce%b5%ce%ba%ce%b1%cf%83-

%cf%80%ce%bb%ce%b7%cf%81%cf%8e%ce%bd%ce%bf%cf%85%ce%bd-%cf%84%ce%b1-

%cf%86%ce%ac/ 

https://endisy.gr/%cf%80%ce%bb%ce%b7%cf%81%cf%8e%ce%bd%ce%bf%cf%85%ce%bd-

%cf%84%ce%b1-%cf%86%ce%ac%cf%81%ce%bc%ce%b1%ce%ba%ce%b1-

%ce%ba%ce%b1%ce%b9-%cf%80%cf%81%cf%8e%ce%b7%ce%bd-

%ce%b4%ce%b9%ce%ba%ce%b1%ce%b9%ce%bf/ 

 

https://endisy.gr/%cf%80%cf%81%cf%8e%ce%b7%ce%bd-%ce%b4%ce%b9%ce%ba%ce%b1%ce%b9%ce%bf%cf%8d%cf%87%ce%bf%ce%b9-%ce%b5%ce%ba%ce%b1%cf%83-%cf%80%ce%bb%ce%b7%cf%81%cf%8e%ce%bd%ce%bf%cf%85%ce%bd-%cf%84%ce%b1-%cf%86%ce%ac/
https://endisy.gr/%cf%80%cf%81%cf%8e%ce%b7%ce%bd-%ce%b4%ce%b9%ce%ba%ce%b1%ce%b9%ce%bf%cf%8d%cf%87%ce%bf%ce%b9-%ce%b5%ce%ba%ce%b1%cf%83-%cf%80%ce%bb%ce%b7%cf%81%cf%8e%ce%bd%ce%bf%cf%85%ce%bd-%cf%84%ce%b1-%cf%86%ce%ac/
https://endisy.gr/%cf%80%cf%81%cf%8e%ce%b7%ce%bd-%ce%b4%ce%b9%ce%ba%ce%b1%ce%b9%ce%bf%cf%8d%cf%87%ce%bf%ce%b9-%ce%b5%ce%ba%ce%b1%cf%83-%cf%80%ce%bb%ce%b7%cf%81%cf%8e%ce%bd%ce%bf%cf%85%ce%bd-%cf%84%ce%b1-%cf%86%ce%ac/
https://endisy.gr/%cf%80%cf%81%cf%8e%ce%b7%ce%bd-%ce%b4%ce%b9%ce%ba%ce%b1%ce%b9%ce%bf%cf%8d%cf%87%ce%bf%ce%b9-%ce%b5%ce%ba%ce%b1%cf%83-%cf%80%ce%bb%ce%b7%cf%81%cf%8e%ce%bd%ce%bf%cf%85%ce%bd-%cf%84%ce%b1-%cf%86%ce%ac/
https://endisy.gr/%cf%80%cf%81%cf%8e%ce%b7%ce%bd-%ce%b4%ce%b9%ce%ba%ce%b1%ce%b9%ce%bf%cf%8d%cf%87%ce%bf%ce%b9-%ce%b5%ce%ba%ce%b1%cf%83-%cf%80%ce%bb%ce%b7%cf%81%cf%8e%ce%bd%ce%bf%cf%85%ce%bd-%cf%84%ce%b1-%cf%86%ce%ac/
https://endisy.gr/%cf%80%ce%bb%ce%b7%cf%81%cf%8e%ce%bd%ce%bf%cf%85%ce%bd-%cf%84%ce%b1-%cf%86%ce%ac%cf%81%ce%bc%ce%b1%ce%ba%ce%b1-%ce%ba%ce%b1%ce%b9-%cf%80%cf%81%cf%8e%ce%b7%ce%bd-%ce%b4%ce%b9%ce%ba%ce%b1%ce%b9%ce%bf/
https://endisy.gr/%cf%80%ce%bb%ce%b7%cf%81%cf%8e%ce%bd%ce%bf%cf%85%ce%bd-%cf%84%ce%b1-%cf%86%ce%ac%cf%81%ce%bc%ce%b1%ce%ba%ce%b1-%ce%ba%ce%b1%ce%b9-%cf%80%cf%81%cf%8e%ce%b7%ce%bd-%ce%b4%ce%b9%ce%ba%ce%b1%ce%b9%ce%bf/
https://endisy.gr/%cf%80%ce%bb%ce%b7%cf%81%cf%8e%ce%bd%ce%bf%cf%85%ce%bd-%cf%84%ce%b1-%cf%86%ce%ac%cf%81%ce%bc%ce%b1%ce%ba%ce%b1-%ce%ba%ce%b1%ce%b9-%cf%80%cf%81%cf%8e%ce%b7%ce%bd-%ce%b4%ce%b9%ce%ba%ce%b1%ce%b9%ce%bf/
https://endisy.gr/%cf%80%ce%bb%ce%b7%cf%81%cf%8e%ce%bd%ce%bf%cf%85%ce%bd-%cf%84%ce%b1-%cf%86%ce%ac%cf%81%ce%bc%ce%b1%ce%ba%ce%b1-%ce%ba%ce%b1%ce%b9-%cf%80%cf%81%cf%8e%ce%b7%ce%bd-%ce%b4%ce%b9%ce%ba%ce%b1%ce%b9%ce%bf/
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εκπρόσωποι των συνταξιούχων καταγγέλλουν πως τέτοιες επιβαρύνσεις 

χρεώνονται από το 2020. 

Επειδή η εκτόξευση της ακρίβειας βασικών αγαθών, αλλά και των φαρμάκων, 

έχει φέρει σε απόγνωση τα νοικοκυριά,  

Επειδή η απαλλαγή χαμηλοσυνταξιούχων πρώην δικαιούχων ΕΚΑΣ από τη 

φαρμακευτική δαπάνη είναι στοιχειώδες αντισταθμιστικό μέτρο κοινωνικής 

μέριμνας και όρος επιβίωσης για χιλιάδες συνταξιούχους,  

Επειδή η απαλλαγή από τη φαρμακευτική δαπάνη πρέπει να επεκταθεί σε 

όλους τους σημερινούς χαμηλοσυνταξιούχους που θα πληρούσαν τα 

εισοδηματικά κριτήρια για την ένταξή τους στο ΕΚΑΣ. 

 

Ερωτάται ο κ. Υπουργός: 

 

α) Πόσοι είναι οι συνταξιούχοι, πρώην δικαιούχοι ΕΚΑΣ που έχουν 

χάσει την παροχή της απαλλαγής από τη φαρμακευτική δαπάνη; β) Θα 

υπάρξει επιστροφή των ποσών της φαρμακευτικής δαπάνης που 

χρεώθηκαν; 

Γιατί και πώς παραβιάστηκε η συγκεκριμένη διάταξη νόμου; 

Εάν και εφόσον αποκατασταθούν οι αδικίες, προτίθεται να επεκτείνει 

την ευεργετική διάταξη σε όλους τους χαμηλοσυνταξιούχους σαν 

ελάχιστο μέτρο ανακούφισης από το δυσβάσταχτο κόστος διαβίωσης; 
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